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	摘要(中)	台灣地區的衛生署自1997年4月開始免費提供「雞尾酒療法」之治療藥物給全國各愛滋病指定醫院的病患使用，至今已達十年之久。我們感興趣的是雞尾酒療法對於愛滋病發病前後的療效差異，故本篇使用台灣地區136個愛滋病患的資料，焦點放在多維存活時間的邊際方法，如AG(Andersen and Gill, 1982)模型、WLW(Wei, Lin, and Wiessfeld, 1989)模型和PWP(Prentice, Williams and Petersen, 1981)模型之比較，並探討使用雞尾酒療法，對於兩段存活時間，愛滋病毒檢驗呈現陽性到發病的時間和愛滋病發病到死亡的時間，療效之差異及CD4細胞數量之影響。
	摘要(英)	The Department of Health in Taiwan began to freely provide the treatment of HAART (highly active antiretroviral therapy) for the AIDS patients in the appointed hospitals all over the country ever since April, 1997 and up to now, reach a decade period. We are interested in the different effects of HAART to the 136 AIDS patients before and after the onset of AIDS. To investigate this research problem, we focus on three marginal approaches, the AG (Andersen and Gill, 1982) model, WLW (Wei, Lin, and Wiessfeld, 1989) model and PWP (Prentice, Williams and Petersen, 1981) model. In addition to compare the performance of the three approaches, we also study the effect of CD4 count to both survival times.
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